

# 中国野生植物资源

第 40 卷 1 期 2021 年 1 月 总第 202 期

## 目 次

### • 研究报告 •

- 吴茱萸碱对 DSS 诱导小鼠急性溃疡性结肠炎的保护作用研究 ..... 杨 哲, 孙荣蔚, 王赛男, 等(1)
- 盐碱胁迫对榉树幼苗生长期生理特性的影响 ..... 韩浩章, 王晓立, 张丽华, 等(9)
- 基于 AHP 法的涟源龙山国家森林公园彩叶植物综合评价 ..... 肖姣娣(15)
- 当归咖啡酸 - O - 甲基转移酶基因的克隆与表达分析 ..... 张 培, 侯云龙, 苏 敏, 等(20)
- 基于层次分析法的野生藤本垂直应用筛选研究 ..... 付艳茹, 张 婷, 莫健彬, 等(29)
- 盐碱胁迫对 4 种杜鹃属植物种子萌发和幼苗生长的影响 ..... 刘 攀, 耿兴敏, 宦智群, 等(36)
- 丛枝菌根真菌对滇重楼根茎中碳氮代谢的影响 ..... 许凌峰, 李卓蔚, 周 浓, 等(43)
- 紫花前胡的提取工艺优化研究 ..... 马思楠, 李 欠, 陈玉莹, 等(48)
- 基于 CNKI 数据库的构树研究文献计量分析 ..... 吴 强, 肖 华, 陈 浒, 等(54)
- 生长年限对蒙古黄芪质量的影响 ..... 杨少杰, 樊良帅, 晋小军, 等(60)
- 长柱型日本蛇根草花冠筒内横生绒毛作用探究 ..... 相孟达, 严 洁, 李 玉, 等(65)

### • 栽培技术 •

- 鸽子兰繁殖技术研究 ..... 倪子轶, 邵 丽(71)
- 高原地区紫斑牡丹的引种栽培技术 ..... 王兴腾, 李元会, 张珊珊, 等(74)

### • 资源研究 •

- 四明山区域野生杜鹃资源现状与保护对策 ..... 李东宾, 何立平, 李修鹏, 等(77)
- 贵州省野生饲用乔灌资源初步研究 ..... 吴 强, 王元素, 肖 华, 等(82)
- 基于贵州省兰科植物丰富度与分布特征的保护优先区研究 ..... 侯欢欢, 安明态, 金 勇, 等(88)

## Contents

### • Research Report •

- The Protective Effects Research of Evodiamine on Acute Ulcerative Colitis Induced by DSS in Mice ..... Yang Zhe, Sun Rongwei, Wang Sainan, et al(1)
- Effects of Saline – alkali Stress on Physiological Characteristics of Beech Seedling ..... Han Haozhang, Wang Xiaoli, Zhang Lihua, et al(9)
- Comprehensive Evaluation of Colorful Leaf Plants in Lianyuan Longshan National Forest Park Based on AHP ..... Xiao Jiaodi (15)
- Cloning and Expression Analysis of Caffeic Acid – O – Methyltransferase Gene in *Angelica sinensis* ..... Zhang Pei, Hou Yunlong, Su Min, et al(20)
- Screening of Vertical Application of Wild Vines Based on AHP ..... Fu Yanru, Zhang Ting, Mo Jianbin, et al(29)
- Effects of Salt or Alkali Stress on Seed Germination and Seedling Growth of Four *Rhododendron* Species ..... Liu Pan, Geng Xingmin, Huan Zhiqun, et al(36)
- Effect of Different Arbuscular Mycorrhizal Fungi on Carbon and Nitrogen Metabolism in *Paris polyphylla* var. *yunnanensis* ..... Xu Lingfeng, Li Zhuowei, Zhou Nong, et al(43)
- Optimization of Extraction Process from *Peucedanum decursivum* ..... Ma Sinan, Li Qian, Cheng Yuying, et al(48)
- Bibliometric Analysis of *Broussonetia papyrifera* (L.) L'Hér. ex Vent Based on China National Knowledge Infrastructure ..... Wu Qiang, Xiao Hua, Chen Hu, et al(54)
- The Influence of Growing Years on Quality of *Astragalus membranaceus* var. *mongholicus* ..... Yang Shaojie, Fan Liangshuai, Jin Xiaojun, et al(60)
- The Effect of Lateral Pubescence in the Corolla Tube of Long Style *Ophiorrhiza japonica* ..... Xiang Mengda, Yan Jie, Li Yu, et al(65)

### • Cultivation Techniques •

- Propagation Technique of *Peristeria elata* ..... Ni Ziyi, Shao Li(71)
- Introduction and Cultivation Techniques of *Paeonia rockii* in Plateau Area ..... Wang Xingteng, Li Yuanhui, Zhang Shanshan, et al(74)

### • Resources Research •

- Status Quo and Protection Countermeasures of Wild *Rhododendron* Resources in Siming Mountain Area ..... Li Dongbin, He Liping, Li Xiupeng, et al(77)
- Preliminary Study on Wild Forage Arbors and Shrubs Resources in Guizhou Province ..... WU Qiang, Wang Yuansu, Xiao Hua, et al(82)
- Conservation Priority Area Based on Abundance and Distribution Feature of Orchidaceae in Guizhou ..... Hou Huanhuan, An Mingtai, Jin Yong, et al(88)